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§ 1 
Sammanträdet öppnas  

Sammanfattning av ärendet  
Ordförande Donald Monvall öppnar dagens möte. 
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§ 2 
Upprop  

Sammanfattning av ärendet  
Gun Marie Gunnars, Gunilla Carlén, Åke Linderoth och Lars 
Pernsäter har anmält förhinder. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning  

Sammanfattning av ärendet  
Dagordningen godkänns. 
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§ 4 
Tid för justering och utseende av justerare  

Sammanfattning av ärendet  
Ordförande Donald Monvall och Karl-Erik Jansson kommer att 
justera dagens protokoll digitalt 18 november kl 12.00. 
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§ 5 
Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
 Anmälan av protokoll från 2020-10-12. 
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§ 6 
Inför stadsdelsnämndens kommande sammanträde 2020-
11-26  

Sammanfattning av ärendet  
Pensionärsrådet framför följande synpunkter på ärenden till 
stadsdelsnämndens sammanträde 26 november 2020: 
  

 Ärende 11 - Anmälan av ej verkställda beslut kvartal 3, 
2020. "Pensionärsrådet förutsätter att det från och med nu 
inte blir några neddragningar av antalet platser i särskilt 
boende för äldre eller i servicehus. Kommunen måste i 
stället på olika sätt marknasföra fördelen av att bo i 
kommunens äldreboenden." 

 Ärende 14 -Ärendelistan. Fråga vad de ärenden som avser 
beröm består i. Eva Frykler tar med sig frågan som kommer 
att besvaras på kommande råd. Önskemål från rådet om ett 
generellt svar om de ärenden som finns med på ärendelistan 
och rör äldrefrågor vid varje sammanträde. Eva Frykler ska 
se över möjligheten att redovisa detta mer katogiserat.  
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§ 7 
Anmälan av inkomna handlingar  

Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
 Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 

(KPR) den 22 september 2020. 
  

 Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 
(KPR) den 13 oktober 2020. 
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§ 8 
Information från stadsdelsförvaltningen  

Sammanfattning av ärendet  
Avdelningschef Eva Frykler lämnar följande information: 

 Skolörtens Silviacertifieringsceremoni måste hållas som en 
mindre, intern ceremoni. Detta på grund av nya riktlijer med 
anledning av Covid 19. Skolörten är det första servicehuset i 
staden som blir Silviacertifierade. 

  
 På boendena finns just nu ingen smitta av Covid 19. Notera 

att detta är en ögonblicksbild som snabbt kan förändras. 
  

 Man arbetar kontinuerligt med de basala hygienrutinerna. 
Bland annar arbetar man med hygienombud. 

  
 Förstärkningsteamet avlastar den ordinarie hemtjänsten tills 

brukare friskförklaras från Covid 19 (i upp till två veckor). 
  

 Inom staden görs utvärderingar av hur arbetet bedrivits 
under Covid 19. Bland annat gör man en fördjupad analys 
av Koppargårdens verksamhet. Varje stadsdelsförvaltning 
gör dessutom en egen lokal utvärdering. Denna ska vara klar 
den sista december 2020. 

  
 Sedan en tid tillbaka har besöksstopp införts igen på 

äldreboendena. Det är krisledningsnämnden som tagit det 
beslutet. 

  
 Man har startat upp speciella Covid 19 korttidsplatser. 

  
 Eva Frykler presenterar översiktligt majoritetens nya budget 

som kom förra veckan, med avseende på äldrefrågor. 
Följande fokusområden lyfts: Vikten av att bryta ensamhet, 
Matlyftet fortsätter, Tryggt mottagande i hemmet, Stor fokus 
på hemtjänsten som får ett tillskott. Här läggs fokus bland 
annat på arbetsmiljö, ledarskap, kontinuitet, 
kompetensutveckling, digitalisering, förbättrade 
verksamhetssystem samt samverkan med regionen. 

  
Verksamhetscontroler Johanna Granevik berättar om remissen 
Revidering av riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens 
äldreomsorg som kommer att tas upp på stadsdelsnämndens nästa 
sammanträde, den 17 december. Johanna berättar att riktlinjerna 
gäller vid sidan av socialtjänstlagen (SoL) och (LSS). Johanna 
berättar om nyheterna i förslaget samt att förvaltningen föreslår 
stadsdelsnämnden att godkänna förslaget som om det antas kommer 
att gälla från den 11 januari 2021. Pensionärsrådet får möjlighet att 
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lämna synpunkter på förslaget. Diskussion om begreppet skälig 
levnadsstandard och välfärdsteknologi. Det är viktigt att det inte 
finns utrymme för godtycklighet i förslaget. Tydlighet kan råda bot 
på detta. 
  
Pensionärsrådet lämnar följande uttalande: "Pensionärsrådet finner 
det högst anmärkningsvärt att pensionärsorganisationerna genom 
KPR och/eller SPR inte deltagit i den arbetsgrupp som berett 
ärendet. Att i efterhand få med synpunkter i ett färdigberett ärende 
vet vi av erfarenhet vara mycket svårt. 
Pensionärsrådet får därför helt instämma i de synpunkter som KPR 
framfört vid sina sammanträden 22 september och 13 oktober 
2020." 
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§ 9 
Kvarvarande frågor  

Sammanfattning av ärendet  
 Fråga från rådet om tillgång till lokaler för 

pensionärsorganisationerna. Fråga också om inköp av stolar 
och bord till lokal i Åkermyntan. Avdelningschef Eva 
Frykler tar med sig frågan. Eva Frykler meddelar att frågan 
är lyft till lokalenheten på den administrativa avdelningen. 

 Rådet menar att PRO i Hässelby Stand och Hässelby Gård 
inte längre får tillgång till lokal på Hässelgården utan 
hänvisas till Lyktan istället. På Lyktan finns trappor och en 
trång hiss vilket ställer till det för de äldre. Avdelningschef 
Eva Frykler tar med sig frågan. Eva Frykler meddelar att 
frågan är lyft till lokalenheten på den administrativa 
avdelningen. 
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§ 10 
Övriga frågor  

Sammanfattning av ärendet  
 Fråga hur man arbetar med matlyftet. Eva Frykler svarar att 

man bland annat använt sig av doggybags med nyttiga 
mellanmål samt att man arbetar med utomhusaktiviteter. De 
tidigare inomhusaktiviteterna har ställts om till 
utomhusaktiviteter. 

  
 Fråga hur många biståndshandläggare som finns inom 

äldreomsorgen. Eva Frykler svarar att det finns 30 st. 
  

 Fråga om hur Munskydd och visir används i verksamheterna 
av utförare. Eva Frykler svarar att vi förhåller oss till 
Folkhälsomyndighetens rekommendationer. I patientnära 
vård (till exempel matning, det finns tydliga riktlinjer från 
Smittskydd Stockholm) ska munskydd och/eller visir 
användas. I andra sisuationer kan det användas. Det 
viktigaste är då att hålla avstånd. 

  
 Fråga hur ovan förhåller sig till privata utförare. Eva Frykler 

svarar att det är Äldreförvaltningen som ansvarar för de 
privata utförarna. Om det kommer in anmälningar utför man 
inspektioner där det bedöms att så behövs. 

  
 Pensionärsrådet lämnar följande uttalande: "Lokala riktlinjer 

borde kunna tas fram. Dessa borde gälla såväl kommunala 
utförare som privata utförare." 
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§ 11 
Nästa möte  

Sammanfattning av ärendet  
Nästa möte kommer att äga rum 2020-12-07. Förmöte för rådets 
deltagare kl 09.00-10.00. Sammanträde kl 10.00-12.00. Mötet 
kommer att ske digitalt. 
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